
Lieutenant Colonel T.A. Bourgeois, CD,  

After 21 years of service with the Canadian Armed Forces (CAF) and the Corps of Royal Canadian Electrical and Mechanical Engineers (RCEME), LCol 

Bourgeois retire on 24 April 2024.

Lieutenant Colonel Trevor Bourgeois entered the Canadian Forces in 2003 as a Direct Entry Officer from Halifax, Nova Scotia. Upon completion of training 

in 2005, he was posted to the Royal Canadian Electrical and Mechanical Engineers (RCEME) School in Borden, Ontario. Lieutenant Colonel Bourgeois was 

fortunate to be posted to CFB Esquimalt from 2006 to 2008 where he not only enjoyed the warm weather of Victoria, British Columbia but served as the Base 

Maintenance Officer. Upon completion of this posting, Lieutenant Colonel Bourgeois was brought back to the Army in Petawawa, Ontario in 2008 where he 

filled roles as 2IC of Maintenance Company followed by G4 Plans and G4 Operations in 2 Canadian Mechanized Brigade Group Headquarters. 

It was during his time at Brigade Headquarters that he was involved in planning the support for both Task Force 1-10 training in Fort Irwin, California and G8 

and G20 Summit in Huntsville and Toronto. In 2011 Lieutenant Colonel Bourgeois was posted to Director General Land Equipment Program Management 

(DGLEPM) in Ottawa where he was the Technical Authority for Nuclear and Radiation detection equipment for one year. 

He was promoted to Major in June 2012 and posted to Director Armoured Vehicle Program Management (DAVPM) 10 where he filled rolls as the Program 

Manager for the Wheel Light Armoured Vehicle Fleet In-Service Support contract and later as their Equipment Management Team Coordinator. 
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Lieutenant Colonel Bourgeois once again returned to Petawawa as the Officer Commanding 4th Canadian Division Training Combat Service Support Training 

Company for a two year tenure. Immediately following, Major Bourgeois completed “the best year of his life” at the Joint Command Staff Program at the 

Canadian Forces College in Toronto where he also received a Masters in Defence Studies. 

Lieutenant Colonel Bourgeois then posted to 2 Service Battalion where he was the Acting Commanding Officer for seven months while the CO, Lieutenant 

Colonel Kieran Kennedy, was deployed on operations. Upon Lieutenant Colonel Kennedy’s return, Lieutenant Colonel Bourgeois returned to his original role 

as the Deputy Commanding Officer of 2 Service Battalion. Lieutenant Colonel Bourgeois was promoted in July 2019 and deployed to Kuwait as the Deputy 

Canadian Defence Attaché.

Upon returning from the Middle East, Lieutenant Colonel Bourgeois was employed as J4 Plans at Canadian Joint Operations Command and is currently the 

Director Armament Sustainment Program Management Program Manager for Field Artillery Systems

Lieutenant Colonel Bourgeois is happily married to his wife Allison, and is a proud father of his three boys Jeremy, Evan and Nathan. Lieutenant-Colonel 

Bourgeois has accepted a position in the public service. Lieutenant-Colonel Bourgeois chose to have a private event to mark his departure with dignity. You 

can send your stories and comments to Marc-Andre.Brassard@forces.gc.ca or via a virtual card, https://www.groupgreeting.com/sign/d941e160c4324c9, 

which will be handed over to him on May 15, 2024. 

https://www.groupgreeting.com/sign/d941e160c4324c9
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Après 21 ans de service au sein des Forces armées canadiennes (FAC) et du Corps du Génie électrique et mécanique royal canadien (GEMRC), 

lcol Bourgeois prend sa retraite le 24 avril 2024.

Le lieutenant-colonel Trevor Bourgeois est originaire de Halifax, Nouvelle-Écosse et s’est enrôlé dans les Forces canadiennes en 2003 en tant 

qu'officier à l’aide du Programme d'enrôlement direct. Après avoir terminé sa formation en 2005, il a été affecté à l'École du génie électrique et 

mécanique royal canadien (GEMRC) à Borden, en Ontario. Il a également eu l'opportunité d'être affecté à la BFC Esquimalt de 2006 à 2008, 

où il a occupé le poste d'officier de maintenance de la base.

Après cette affectation, le lieutenant-colonel Bourgeois a été réaffecté à Petawawa, en Ontario, en 2008, où il a assumé le rôle de commandant 

adjoint de la Compagnie de maintenance, puis de G4 Plans et G4 Opérations au quartier général du 2e Groupe-brigade mécanisé du Canada. 

C'est pendant son séjour au quartier général de la brigade qu'il a été impliqué dans la planification du soutien de l'entraînement de la Force 

Opérationnelle 1-10 à Fort Irwin, en Californie, ainsi que des sommets du G8 et du G20 à Huntsville et à Toronto.

En 2011, le lieutenant-colonel Bourgeois est mutée sous le Directeur général - Gestion du programme d'équipement terrestre (DGGPET) à 

Ottawa, où il a exercé la fonction d'autorité technique pour l'équipement de détection nucléaire et radiologique pendant un an. Promu major en 

juin 2012, il a été affecté au poste de Gestionnaire du programme des véhicules blindés pour le Directeur - Gestion de projet de véhicule blindé 

(D Gest PVB) 10, où il a rempli les fonctions de gestionnaire de programme pour le contrat de soutien en service de la flotte de véhicules 

blindés légers à roues.
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Par la suite, il est retourné à Petawawa en tant que commandant de la 4e compagnie d'entraînement de la Division canadienne de soutien au 

combat pour un mandat de deux ans. Ensuite, il a participé au Programme d'état-major interarmées du Collège des Forces canadiennes à Toronto, 

où il a obtenu sa maîtrise en études de la défense.

Plus tard, il a été affecté au 2e Bataillon des services, où il a assumé le rôle de commandant intérimaire pendant sept mois. Après cela, il est 

devenu adjoint attaché de défense canadien au Koweït. À son retour, il a été employé en tant que J4 Plans au Commandement des opérations 

interarmées du Canada, et il occupe actuellement le poste de de chef de section du programme de soutien de l'armement pour l'artillerie de 

campagne sous le Directeur - Gestion du programme de soutien de l'armement (D Ges PSA).

Le lieutenant-colonel Bourgeois est marié à Allison et est le fier père de trois garçons, Jeremy, Evan et Kristof.  Le Lieutenant-colonel Bourgeois 

a accepté une position à la fonction publique prendra sa retraite des Forces armée canadienne le 24 avril 2024.  Le lieutenant-colonel Bourgeois 

a choisi d’avoir un événement privé pour souligner son départ dans la dignité.  Vous pouvez communiquer vos anecdotes et vos bons mots à 

adresse suivante ; Marc-Andre.Brassard@forces.gc.ca ou via une carte virtuel, https://www.groupgreeting.com/sign/d941e160c4324c9,  qui lui 

sera remis le 15 mai 2024. 
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